
              Republica Moldova                                                   Республика Молдова     

  CONSILIUL MUNICIPAL BĂLŢI              СОВЕТ МУНИЦИПИЯ БЭЛЦЬ 
             

 

 

PROCESUL – VERBAL nr. 4 

din 15.02.2018 
 

”al şedinţei extraordinare a Consiliului municipal Bălţi” 
 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 27 (lista se 

anexează), sunt absenţi motivat – 8 (lista se anexează). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

         A menționat că în lucrările şedinţei participă 27 de consilieri. În conformitate cu art. 19 al 

Legii privind administraţia publică locală, şedinţa se consideră deliberativă.  

                  În lucrările şedinţei au luat parte: 

1. Şefii direcţiilor, secţiilor și serviciilor primăriei mun. Bălți; 

2. Directorii, managerii întreprinderilor municipale, IMSP; 

3. Reprezentanţii mass-media. 

A propus onorarea drapelului de stat al Republicii Moldova, drapelului mun. Bălți, precum 

și interpretarea imnului Republicii Moldova şi imnului municipiului Bălţi la începutul ședinței.  

 

(s-au intonat imnurile, toți s-au ridicat). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

            A menționat că, în conformitate cu art. 16, alin. 7) al Legii privind administraţia publică 

locală, consiliul local alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru 

durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  

A propus candidatura consilierului – Balan Serghei. 

     

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

(consilierul și-a ocupat locul în prezidium) 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A întrebat consilierii prezenţi ce obiecţii, propuneri sunt referitor la ordinea de zi, 

 

1. Cu privire la aprobarea Memorandumului de înțelegere la implementarea măsurilor de 

sporire a eficienței energetice a clădirilor publice în municipiul Bălți din cadrul proiectului 

„Modernizarea  serviciilor publice locale în Republica Moldova”. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

 

2. Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A întrebat dacă sunt întrebări, propuneri privind modificarea sau completarea ordinii de zi. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A propus de a include în ordinea de zi următoarele chestiuni, care au fost examinate în 

cadrul comisiilor consultative de specialitate și sunt însoțite de rapoartele subdiviziunilor: 



1. Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul 

municipal pentru anul 2018. 

Raportor – Lucia Dioneac, șef adjunct al Direcției generale financiar-economice. 

2. Cu privire la examinarea cererii de demisie al primarului municipiului Bălți dlui Renato 

Usatîi din 13.02.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc, Secretarul consiliului municipal Bălți. 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dnei Irina Serdiuc de a include în ordinea de zi chestiunea ”Cu 

privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal 

pentru anul 2018”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dnei Irina Serdiuc de a include în ordinea de zi chestiunea ”Cu 

privire la examinarea cererii de demisie al primarului municipiului Bălți dlui Renato Usatîi din 

13.02.2018”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului ordinea de zi în întregime, după cum urmează: 

1. Cu privire la aprobarea Memorandumului de înțelegere la implementarea măsurilor de 

sporire a eficienței energetice a clădirilor publice în municipiul Bălți din cadrul proiectului 

„Modernizarea  serviciilor publice locale în Republica Moldova”. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

2. Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul 

municipal pentru anul 2018. 

Raportor – Lucia Dioneac, șef adjunct al Direcției generale financiar-economice. 

3. Cu privire la examinarea cererii de demisie al primarului municipiului Bălți dlui Renato 

Usatîi din 13.02.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc, Secretarul consiliului municipal Bălți. 

4. Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A propus de a aproba regulamentul ședinței, după cum urmează: prezentarea chestiunilor 

de pe ordinea de zi  – pînă la 3 minute, discuţii în cadrul dezbaterilor – pînă la 2 minute, replici – 

pînă la 1 minut. 

Se propune ca consilierii să-şi expună opinia sa în ceea ce priveşte problema ce reprezintă 

obiectul dezbaterilor doar o singură dată.  



A supus votului regulamentul ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționat că, în conformitate cu art. 20, alin.1) din Legea privind administraţia publică 

locală, este necesar să fie desemnat un consilier care va semna deciziile consiliului, în cazul în 

care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitate de a le semna. S-a propus candidatura dlui 

Lefter Marcel. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

1.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea Memorandumului de înțelegere la implementarea  

măsurilor de sporire a eficienței energetice a clădirilor publice în municipiul 

Bălți din cadrul proiectului „Modernizarea  serviciilor publice locale în 

Republica Moldova”. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului, se anexează, cu un amendament: de a numi manager 

local de proiect, candidatura care va cîștiga concursul, coordonînd cu partea ce finanțează 

proiectul. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat, de unde își ea începutul inițerea proiectului dat de decizie? 

 

Dubițkaia Tatiana, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

 A informat consilierii că: 

- a fost o procedură minuțioasă,  

- aprobată anterior decizia consiliului municipal în 2015,  

-  a avut loc selectarea de grupul interministerial,   

- sunt două proiecte în nordul republicii de eficiență energetică,  



- în 2016 consiliul municipal a acceptat participarea în acest proiect, analiza tehnico-economică a 

acestui proiect,  

- este o etapă finală a procesului de implementare a proiectului,  

- suma estimativă a proiectului este de 1 mln 00 mii euro, devizul de cheltuieli va fi prezentat în 

noiembrie 2018, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat dacă comisia consultativă de specialitate pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului a examinat cît va dura procesul de desfășurare a 

concursului pentru selectarea managerului de proiect, etc. 

 

Dubițkaia Tatiana, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

 A informat consilierii că la inițiativa Agenției de Dezvoltare Regionale Nord pe data de 30 

ianuarie 2017 a fost desfășurat acest concurs, au fost depuse acte a cîtorva concursanți, a fost 

selectată candidatura dei Larisa Guza, care activează în liceul respectiv,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A concluzionat că propunerea este epuizată. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A întrebat: dl Grigorișin are dreptul să semneze fără permisiunea consiliului? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 

- ședința de azi a fost convocată pentru a permite dlui Grigorișin de a semna memorandumul,  

- cînd va ajunge rîndul la mun. Bălți, decizia va fi adoptată. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că consiliul n-a permis încă semnarea memorandumului. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A întrebat: 

- sunt amendamente față de decizie? 

- Dvs vreți ca mun. Bălți să nu primească mijloacele financiare pentru Liceul Teoreti? 

- Dvs nu vreți renovări? 

 

Balan Vitali, șeful Direcției juridice. 

A menționat că proiectul de decizie va fi semnat deodată după ședință, va fi dat publicității 

pe pagina oficială a primăriei mun. Bălți. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A menționat, în special, pentru comisia consultativă de specialitate pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului: 

- că n-a avut posibilitate să asiste la lucrările ședinței, deoarece a participat la lucrările altei 

ședințe,  

- înainte de a face careva propuneri este necesar de examinat minuțios subiectul pentru a 

propune consilierilor careva modificări,  

- la lucrările ședinței a participat dna Dubițkaia, care a putut să răspundă la toate întrebările,  

- la lucrările comisiilor a participat dl Ghițu Vladimir care  coordonează proiectul dat, etc. 

 



Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A întrebat despre ce se vorbește. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns despre necesitatea pregătirii către ședința consiliului. 

 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A menționat că problema a fost examinată cu dl Ghițu. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A întrebat de ce comisia face propuneri noi.  

A dat citirii p.2.2. din proiectul de decizie, a menționat că după adoptarea deciziei va fi 

emisă dispoziția primarului, numit managerul. 

A menționat că: 

- în cazul cînt totul a fost clar comisia consultativă de specialitate trebuia să primească 

decizia sa :1. De a aproba proiectul de decizie în variantă propusă sau 2.a modifica ceva în 

proiect,  

- acum consilierii trebuie să voteze propunerile comisiei consultative de specialitate care vin 

în contradicție cu unele activități deja desfășurate, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat dacă este invingătorul concursului de ce nu se stipulează în decizie? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că este atribuția Primăriei mun. Bălți, nu a consiliului, numește primarul prin 

dispoziția sa. 

 

Balan Vitali, șeful Direcției juridice. 

 A dat citirii p.2.2. din proiectul de decizie. 

 

 Dubițkaia Tatiana, șef al Direcției Învățămînt, Tineret și Sport. 

 A răspuns că problema dată a fost examinată anterior, în timpul discuțiilor s-a decis a numi 

dna Larisa Guza prin dispoziția primarului, deoarece, conform memorandumului este competența 

Primăriei mun. Bălți. Ieri, la comisie consultativă de specialitate s-a propus de a susține 

candidatura dnei Guza care a fost deja selectată, iată de unde a apărut neînțelegere. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent. 

 A menționat că la ședința comisiei consultative de specialitate s-a decis de a adopta 

proiectul dat și a susține candidatura dnei Larisa Guza, cîștigătoarea concursului de selectare a 

managerului de proiect. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A menționat că dl Buceațchi a citit altfel avizul. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent. 

A menționat că dlui a citit altfel, deoarece n-a înțeles corect. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A propus de a lăsa p.2 al deciziei în varianta propusă, deoarece sunt competențe care sunt 

asigurate doar de primar, proiectul a fost coordonat cu dl Ghițu Vladimir. 



 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat: dl Grigorișin este primar interimar sau viceprimar? 

 

Balan Vitali, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că dl Grigorișin este delegat în cadrul Comitetului Director Local (CDL) al 

proiectului în calitate de viceprimar, iar va semna memorandumul ca primar interimar, a motivat 

de ce nu se satisface propunerea consilierilor. 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A întrebat de ce propunerea dlui nu poate fi acceptată? A propus de a indica familia 

managerului în decizie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A menționat că dlui deja a primit răspuns și toate argumentările, a solicitat citirea avizului 

comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi 

protecţia mediului încă odată pentru a putea supune votului și a ști ce este necesar de modificat 

sau de completat în proiect de decizie.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A dat citirii avizul comisiei repetat. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A întrebat unde de inclus propunerea în proiectul de decizie sau proces-verbal spre 

executare. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A menționat că propunerile trebuie să facă secretarul consiliului. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A menționat că propunerea va fi fixată în proces-verbal și luată spre examinare. 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

A întrebat pe dl Iordan dacă dlui se abține? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM. 

A răspuns că nu votează. 

 

S-A DECIS: 

 

În temeiul art.4 alin (2) lit.a, lit.g1 din Legea nr.435-XVI din 28.12.2006 privind 

descentralizarea administrativă, art.59 1  din Legea nr.436-XVI din 28.12.2006 privind 

administraţia publică locală, prevederilor Legii cu privire la eficienţa energetică nr.142 din 

02.07.2010, proiectului „Modernizarea  serviciilor publice locale în Republica Moldova” 

implementat de Agenţia de Cooperare Internaţională a Germaniei (GIZ) în parteneriat cu 

Ministerul Agriculturii, Dezvoltării Regionale şi Mediului şi Agenţia de Dezvoltare Regională 

Nord, Programului Regional Sectorial de Eficienţă Energetică pentru Regiunea de Dezvoltare 

Nord aprobat prin decizia Consiliului Regional pentru Dezvoltare Nord nr.6 din 13 februarie 2014, 

deciziilor Consiliului Municipal Bălți nr.8/2 din 17.07.2015 cu privire la participarea liceului 

teoretic ”D.Cantemir” în proiectul ”Modernizarea Serviciilor Publice Locale în RM”, nr.5/69 din 

23.06.2016 cu privire la participarea primăriei mun.Bălți în Proiectul regional ”Eficientizarea 



consumului de energie în clădirile publice din Regiunea de Dezvoltare Nord prin sporirea 

efecienței energetice a L.T. ”D.Cantemir” din mun.Bălți și nr.9/87 din 29.09.2016 cu privire la 

aprobarea Raportului de Analiză tehnico-economică și conceptul de reabilitare a proiectului 

”Sporirea eficienței energetice a Liceului Teoretic ”D.Cantemir” din mun.Bălți”, elaborat în cadrul 

Proiectului ”Modernizarea serviciilor publice locale în Republica Moldova” și demersuluiAgenției 

de Dezvoltare Regională Nord nr.16 din 18.01.2018 cu privire la managerul de proiect- 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se aprobă Memorandumul de înțelegere la implementarea măsurilor de sporire a eficienței 

energetice a clădirilor publice în municipiul Bălți din cadrul proiectului „Modernizarea  

serviciilor publice locale în Republica Moldova”. 

2. Se pune în sarcină primarului mun. Bălți: 

2.1. să semneze Memorandumul de înțelegere privind implementarea măsurilor de sporire 

a eficienței energetice în cadrul proiectului „Modernizarea  serviciilor publice locale în 

Republica Moldova”, conform anexei. 

2.2. să numească un manager local de proiect, care va coordona activitățile de 

implementare a proiectului și va fi concomitent şi persoană de contact cu Agenţia de 

Dezvoltare Regională Nord şi Agenţia de Cooperare Internaţională a Germaniei, precum 

și să-și asume toate responsabilitățile stipulate în prezentul Memorandum. 

2.3. să semneze documentele ce țin de implementarea proiectului „Sporirea eficienţei 

energetice a Liceului Teoretic „Dimitrie Cantemir” din municipiul Bălţi”, cu aprobarea 

ulterioară de către Consiliul mun. Bălți, în caz de necesitate.  

3. Se deleagă viceprimarul municipiului Bălţi dl Nicolai Grigorișin în cadrul Comitetului 

Director Local (CDL) al proiectului. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină, pentru activităţi economico-financiare, pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, pentru colaborare cu 

alte autorităţi, înfrăţire, turism, culte şi activităţi social-culturale, pentru educaţie, protecţie 

socială şi sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

2.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă  

   aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018”. 

Raportor – Lucia Dioneac, șef adjunct al Direcției generale financiar- 

economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A întrebat despre ce situație excepțională se vorbește ? 

 

Dioneac Lucia, șef adjunct al Direcției generale financiar-economice. 



A răspuns că vor fi restituite cheltuielile suportate de către ÎM HOTELUL "BĂLŢI", în 

urma lichidării situaţiilor excepţionale, colectarea gunoiului de 30 persoane, care au locuit în hotel, 

în conformitate cu procesul-verbal al comisiei situații excepționale nr. 8 din 28.12.2017, adresarea, 

etc. 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. 2) lit. n) din Legea RM  privind administraţia publică locală 

nr.436-XVI din 28.12.2006, art.26 din Legea RM  privind finanţele publice locale nr.397-XV din 

16.10.2003, Legea nr.181 din 25.07.2014 finanţelor publice şi responsabilităţii bugetar- fiscale, 

decizia Consiliului municipal Bălţi cu privire la aprobarea Regulamentului privind constituirea şi 

executarea Fondului de Rezervă a primăriei municipiului Bălţi nr.9/3 din 25.12.2007 cu 

modificările şi completările ulterioare, Dispoziţia Primarului nr.166 din 12.04.2016 cu privire la 

crearea comisiei de examinare a solicitărilor de acordare a ajutorului financiar unic din Fondul de 

Rezervă aprobat în bugetul municipal şi adresarea ÎM HOTELUL „BĂLŢI” nr. 3 din 15.01.2018 

şi luînd în consideraţie necesitatea cheltuielilor suplimentare, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se distribuie din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018, suma de 

17 226,00 lei, conform anexei. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

3.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la examinarea cererii de demisie al primarului municipiului 

Bălți  

   dlui Renato Usatîi din 13.02.2018”. 

Raportor – Irina Serdiuc, Secretarul consiliului municipal Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat care este motivul? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că în cerere nu este indicat motivul. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A menționa că : 



- examinînd textul cererii, cifra ”13” este suspectuasă,  

- să crează o concluzie că cererea dată a fost scrisă din timp, iar apoi indicată data, pusă în 

momentul necesar. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că în cazul cînd ar fi făcută expertiza grafologică am avea concluzia că cererea 

a fost scrisă de o persoană, de același stilou, a fost arătată cererea. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A menționa că dlui are copie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că nu de fiecare dată copiile sunt calitative. 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A întrebat de cînd consilierii au devenit experți în domeniu dat?  

A propus înainte de a pune careva întrebări, a face comentarii este necesar de a se gîndi. 
 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 28 alin. (2) lit. a), art. 39 alin. (1¹) din Legea RM nr. 436-XVI din 

28 decembrie 2006 privind administrația publică locală, art. 5 alin. (4) lit. e) din Legea RM nr. 

768-XIV din 2 februarie 2000 privind statutul alesului local, art.150 alin. (3) din Codul electoral 

în baza cererii de demisie al primarului mun. Bălți, dlui Renato Usatîi din 13.02.2018 cu numărul 

de înregistrare 03-18/590 din 14.02.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se ia act de cererea de demisie al primarului municipiului Bălți, dlui Renato Usatîi din  

13.02.2018. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi, dna Irina Serdiuc va aduce la cunoștință prezenta 

decizie Comisiei Electorale Centrale.  

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative  de 

specialitate pentru drept si disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

4.S-A EXAMINAT:”Întrebări și interpelări ale consilierilor”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

 A informat consilierii că în conformitate cu Legea pentru aprobarea Regulamentului-cadru 

privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, consilierii pot adresa întrebări, în 

scris sau oral, primarului şi secretarului Consiliului municipal, şefilor serviciilor publice locale, 

precum şi altor persoane cu funcţie de răspundere invitate la şedinţa consiliului. 

  A întrebat dacă sînt întrebări, interpelări, informații. 

 



Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a efectua reparația a unei porțiuni de străzi Independența - Pușkin - 31 

August, deoarece este în preajma Universității de Stat ”A.Russo” care este aglomerată și este 

necesar de asigurat traficul rutier.  

A menționat că deține informația că la două instituții preșcolare a fost adusă carnea care 

nu corespundea normelor sanitare, deoarece avea altă culoare, a solicitat verificarea calității 

cărnii de către Agenția Națională pentru Siguranța Alimentelor (ANSA), dlui presupune că 

carnea este importată din Ukraina. 

 

Sava Lilia, viceprimarul mun. Bălți. 

 A răspuns că: 

- dl Marcoci cunoaște că toate produsele sunt procurate în urma desfășurării achizițiilor 

publice,  

- anul acesta a fost desfășurat concurs repetat, cîștigătorul fiind ”Rogob” SRL, la care 

produsele corespund cerințelor calității. 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A răspuns că agentul economic nu aduce carnea din Drochia, dlui poate să demonstreze 

faptul dat.   

 

Sava Lilia, viceprimarul mun. Bălți. 

 A menționat că dl Marcoci face aberații, deoarece firma unde dlui deține acțiuni n-a cîștigat 

concursul dat. A solicitat să fie toți cinstiți, să spună lucrurilor pe nume. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

 A întrebat cui poate să se adreseze dlui în cazul apariției unor probleme cu iluminarea 

stradală? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că dlui poate să se adreseze dnei Bragari Larisa, directorului ÎM Direcției de 

Construcții Capitale Comanditar Unic”(DCC CU). 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A informat consilierii că: 

- începînd cu ziua de ieri poligonul de depozitare a gunoiului este închis, fără acces pentru 

mun. Bălți,  

- cine dorește din consilieri municipali să se implice în soluționarea problemei date, poate 

să se deplaseze spre poligon după finisarea lucrărilor ședinței,  

- temei pentru accesul interzis este motivul ”datoriile” ale ÎM ”DRCD Bălți” față de agentul 

economic,  

- conform datelor și facturilor prezentate ÎM ”DRCD Bălți” la ziua de azi nu are datorii,  

- dlor vor să se clarifice cu actele, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

 A întrebat dacă este vre-o adresare oficială? 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A răspuns că despre închiderea poligonului n-a fost informată Primăria mun. Bălți, ÎM 

”DRCD Bălți”. 

 

Topolnițkii Oleg, consilier, PSRM 



A făcut o interpelare: 

- a întrebat cum are loc achitarea serviciilor ÎM ”DRCD Bălți” pentru colectarea și 

depozitarea gunoiului pe poligon, din bugetul municipal? 

- Cum se achită de către ÎM”DRCD Bălți” serviciile, care este rețeaua mijloacelor 

financiare? 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A menționat că: 

- dlui va primi răspuns oficial, 

- la situația de azi, ÎM ”GLC Bălți”, ÎM”ATSV Bălți” achită serviciile în bază de avans,  

- ÎM ”DRCD Bălți” duce tratative, contractul de achitare în avans încă nu este încheiat, 

factura pentru luna ianuarie a fost achitată, secția de abonare pe parcurs de 2 luni n-a fost 

creată, bază de date nu există, contract cu ÎS ”Poșta Moldovei” încă nu este încheiat, cont 

în bancă nu este deschis, din cauza dificienților ÎM ”DRCD Bălți” nu poate primi plățile 

pentru serviciile prestate,  

- serviciul dat nu trebuie să fie achitat din mijloace bugetare, dar din contul plăților 

abonaților,  

- pentru ÎM ”DRCD Bălți” au fost create diferite condiții: semnate contracte de subsidiere, 

alocate mijloace financiare, dar întreprinderea nu întreprinde nimic pentru a depăși situația 

creată, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

A menționat că el ca agent economic a prezentat actele necesare la întreprinderea dată 

pentru a beneficia de serviciile lor, dar pînă în prezent nu se știe dacă va fi acceptat. 

 

Șmulschii Ghenadie, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A răspuns că pînă în prezent au fost examinate 264 de cereri din partea agenților economici, 

etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A propus: 

- de a procura un teren în afara orașului,  

- apoi de elaborat un proiect ecologic-național pentru a avea teren în perspectivă, etc. 

A menționat că situația dată trebuie să fie soluționată în perspectivă, nu se poate de primit 

decizii superficiale la moment, dlui nu se referă la cazul dat, dar propune a soluționa problema 

dată în complex/strategic. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că la ședință precedentă consilierii au abordat problema dată, a fost perfectată 

adresarea către Guvern, Parlament privind soluționarea problemei în complex, alocarea unui teren 

în apropierea municipiului, pentru depozitarea gunoiului, deoarece problema dată nu e numai de 

competența noastră, după ce va fi primit răspuns de la Guvern, vor fi întreprinse acțiuni concrete. 

 

Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A propus de a audia la începutul ședinței imnul Republicii Moldova. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că propune de a audia imnul mun. Bălți, a dat exemplul altor unități 

administrativ-teritoriale, mun. Chișinău cînd se audiază numai imnul unității administrativ-

teritoriale. 



 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus de a lăsa așa cum este. 

 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A menționa că a fost consultat dl Orest Tărîță care a propus de a micșora durata 

interpretării, pînă la 4 rînduri ambele imnuri. A supus votului propunerea. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 24,  Contra – 3,  S-au abţinut – 0.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, PCRM. 

 A întrebat dacă decizia votată va avea putere juridică. 

 

Balan Vitali, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că procedura dată a ținut de organizarea activității consiliului, unde este 

deajuns doar fixare în proces-verbal. 

Balan Serghei, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței. 

A supus votului închiderea şedinţei a IV-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi din 

15.02.2018 şi i-a mulţumit pe cei prezenţi pentru participare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

 

Preşedintele şedinţei a IV-a  

extraordinare a Consiliului 

municipal Bălţi        Balan Serghei 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Anexa nr. 1 

la procesul-verbal 

nr. IV din 15.02.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a IV-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 15.02.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Balan Serghei 

3. Bînzari Igori 

4. Bondari Olga 

5. Buceațchii Pavel 

6. Ceaicovscaia Galina 

7. Cimili Eduard  

8. Cojuhari Iuri 

9. Dilion Diana 

10. Dobrogeanu Vasile 

11. Ghițu Vladimir 

12. Grițco Elena 

13. Iordan Serghei 

14. Frecauțan Boris 

15. Lefter Marcel 

16. Lisnic Antoniu 

17. Marcoci Boris 

18. Oserbaeva Svetlana 

19. Pasat Dmitri  

20. Popenco Raisa 

21. Rojac Nina 

22. Șmulschii Ghenadie 

23. Șaric Oleg 

24. Șvarț Mihail 

25. Topolnițki Oleg 

26. Tuceac Boris 

27. Usatîi Alexandr 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 Anexa nr. 2  

la procesul-verbal 

nr. IV din 15.02.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a IV-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 15.02.2018 

 

 

 

1. Basistîi Igor  

2. Ciornîi Andrei 

3. Cheptenari Vladimir 

4. Cudreașova Svetlana 

5. Grădinaru Renata 

6. Grigorișin Nicolai 

7. Rîbac Elena 

8. Povonschii Vitalii 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 


